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Van: Dra E.H. van der Beugel D"S 
DEA 
Dr L. Homan Aan: M 

In aansluiting aan mijn aantekening van 1 maart 
zou ik graag iets uitvoeriger w111en ingaan op twee 
punten ten aanzien waarvan ik het noodzakelijk acht, dat 
Buitenlandse Zaken op ~orte termijn in de Ministerraad 
een standpunt ter tafel brengt. 

Het gaat om: 
a) De kwestie van de Nederlandse functionarissen in 
internationale organisaties. 

.. 

Dit is een zaak met een lange voor-geschiedenis, 
waarbij Nederland een uiterst restrictief standpunt inneemt 
en met name eist, dat na een bepaalde periode de Nederlandse 
ambtenaren ontslag moeten nemen uit Nederlandse overheids
dienst en z e lfs afstand moeten doen van hun pensioenrechten 
wanneer zij in dienst treden van een internationale organi
satie. 

De houding van de Nederlandse regering heeft tweeër
lei achtergrondQn. 

Als belangrijkste reden geldt naar mijn mening 
zonder "enige twijfel, dat bij velen in den lande de wens 
bestaat de financiele attractie van het dienst nemen in 
internationaal verband te compnseren door het wegnemen van 
de zekerheden, welke voor de betrokkenen binnenslands be
staan. 

Een tweede reden is gelegen in het feit, dat er, 
gezien de relatief beperkte omvang van het Nederlandse appa
raat, bezwaren bestaan om bepaalde plaatsen l angduri g open 
te houden. Wij zijn het enige land, dat zo handelt, ten 
detrimente van onze invloed in de internationale org~~isaties. 
Dat eeldt misschien niet voor de hoogste rangen, maa r het 
geldt zeker voor de midden- en de lagere rangen. 

Nu wij andermaal staan voor het probleem mensen 
te moeten recruteren voor Euratom en de Gemeenscha ppelijke 
larkt acht ik een principiële wijziging van on ze houding 
noodzakelijk en wenselijk. Het lijkt mij de taak van dit 
departement om de kat de bel aan te binden. Ik geef daarbij 
toe, dat het niet doenlijk is bepaalde functies in het Neder
landse apparaat open te houden. Wel moet men echter de betrok
kenen hun volledi~penskenrechten laten behouden en principieel 
het dienstverband laten bestaan, zodat ze bij terugkeer in 
Nederland, in het geval dat ze met geen mogelijkheid meer 
in een gelijkwaardige rang kunnen worden aangesteld, in 
ieder geval een behoorlijke wachtgeld- en disponibiliteits
re?eling kunnen krijgen. Een ander punt, dat hierbij te 
overwegen ware, is dat in het geval van van Vredenburch de 
regering haar principiële houding heeft laten varen en van 
Vredenburch's positie in de buitenlandse dienst gehandhaafd 
is gebleven. Dit is een precedent, waaraan wij kunnen aan
sluiten. Bet zoa bovendien onbillijk zijn anderen te weigeren 
at aan Jhr van Vredenburch is toegestaan, vooral omdat in dit 
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niet het doorslaggevende argument heeft kunnen zijn. 

Wij snijden deze zaak aan naar aanleiding van de 
twee nieuwe Europese organisaties, maar dat wil niet 
zeggen, dat het probleem tot de Europese organisaties 
is beperkt. Het geldt ook voor organisaties in wijder ver
band. 

Ik zou U willen vragen ermede akkoord te gaan, 
dat de Secretaris-Generaal op dit punt een nota aan de 
Ministerraad voorbereidt. 

b) De moeilijke k westie van de verhouding tussen 
KSG, Euratom en de Gemeenschappelijke ~arkt . 

Naar mijn mening zou het onjuist zijn om te 
trachten in overhaast tempo deze verhouding te willen vast
leggen. De moeilijkheden schuilen niet -in het Hof en de 
Assemblée, maar in de Raden van Minis ters en vooral in de 
Hoge Autoriteit en de twee Europese commissies. 

Naar mijn mening-kan dit probleem alleen wo rden 
opgelost wanneer de Hoge Autoriteit en de twee Europese 
commissies van de Min isters de opdracht krijgen om een plan 
uit te werken voor coördinatie van hun activiteiten. Dit 
brengt mij echte r op het moeilijke punt van de zetels van 
de organisaties. Er kan naar mijn mening geen meni ngs
verschil over bestaan, dat heilloze verwarring, elkaar be
c~ncurreren, kostenverspilling, esprit de boutique en 
physieke onmogelijkheid om alle vergaderingen bij te wonen 
slecht~ te vermijden zijn indien de drie organisaties in 
één stad worden ondergebracht. Een additioneel argument voor 
die stelling is nog gelegen in het feit, dat naar mijn mening 
een bevredigende gang van zaken slechts is gewaarborgd in
dien een permanente Nederlandse Missie de dagel ijkse taak 
kan vervullen, die vooral in het verdrag tot de Gemeenschap
pelijke Markt aan de Raad van Ministers is- toegedacht. 

Ik meen, dat wij de eis van vestiging in één stad 
m~t alle kracht moeten stellen, waarbij wij meteen tegen de 
g r ote moeilijkheid aanlopen, dat het vestigen van de drie 
organisaties in Luxemburg wel op heel grote problemen zal 
stuiten, terwijl het weghalen van de KS G uit Luxemburg 
voor Bech en zijn mannen wel heel zuur zou zijn. 

Het vesti gen van de drie organisaties in Parijs 
zal, naar mijn informaties luiden, op heftige Duitse tegen
stand stuiten, waarbij ik vind dat de Duitsers gelijk hebben. 
De slechtste manier om met Fransen in een Europese sfeer 
samen te werken, is om die samenwerking in Parijs te doen 
plaatsvinden. In Parijs blijft iedere Fransman meer dan 
ooit Fransman. 

De oplossing lijkt mij dan ook, dat de drie orga
nisaties in Brussel zouden zetelen, waarbij men eventueel 
voor Luxemburg een wat langere overgangsperiode kan toestaan. 
Mocht dit plan - en ik herhaal, dat het hier gaat om een 
constructie die voor de hele verdere gang van zaken van het 
grootste belang is, - niet haalbaar zijn, dan moet rr:en in 
ieder geval naar mijn mening Euratom en de KSG voorlopig in 
Iln stad vestigen. Beide zullen op den duur met energie
prOblemen te maken hebben. ~en zou deze twee dan lat ~ r bij 
de Gemeenschappelijke :~arkt kunnen voegen. Dit is echter niet 
eens een second best, maar een second worst. Wij moeten naar 
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de drie. Ik wijs daarbij nog op de enorme besparingen, 
die dat met zich mee zou brengen. Tolkendienst, statistische 
afdeling, etc. etc. zouden samengevoegd kunnen' worden en 
niet vanuit drie steden met kostbare apparaten elkaar 
kunnen beconcurreren. 

Wanneer U zich met deze gedachtengang kunt 
verenigen, zou ik ervoor willen pleiten ook deze gedachten 
wellicht in dezelfde no t itie als onder a bedoeld a an 
de Ministerraad voor te leggen. 


